IWF23: Pressure mounts ahead of IAME's major international event

Founded in 2012 in the wake of the success of the Bruno Grana International Trophy, named after one of the founders of the IAME engine factory, the IWF is one of the most eagerly awaited and prestigious events on the world karting calendar. With 380 drivers entered in four categories, the 12th edition promises to be a grand and intense affair on the Algarve circuit at Portimao in southern Portugal. The first Free Practice sessions will start on Monday 23rd October and the winners will be celebrated on Saturday 28th October 2023.

A new circuit for the 12th edition

After Lyon (FRA) in 2012 and 2013, Le Mans (FRA) from 2014 to 2019 and in 2022, as well as in Adria (ITA) in 2021, the IWF will for the first time take place on the Portimao circuit, which has already hosted a large number of prestigious international events in the past. With the decision to reserve the IWF for the X30 Mini, X30 Junior, X30 Senior and X30 Master categories, the week's programme will be much more balanced than in previous years. In terms of the sporting schedule, the principle of the Super Heat will be introduced to replace the Prefinals, while the Masters will benefit from a more appropriate schedule.

Top organisation

The organisation put in place by IAME Motorsport has long since proved its worth. In 2023, the Italian organisation will place its trust in the RGMMC group, which also promotes the IAME Euro Series and the IAME Games. The event will benefit from the latest advances in race control, timekeeping and TV production, with high-quality live streaming. A VIP area will be set up near the pre-grid and the track.

380 drivers, 41 nationalities, 5 continents

In Portimao, the drivers who have been lucky enough to obtain an entry ticket for the 2023 IWF are preparing for an absolutely unique event. After administrative checks on Saturday and Sunday, Free Practice on Monday and Tuesday, followed by Qualifying on Wednesday, all the competitors will be invited to the Welcome Party at the Algarve Race Resort restaurant-hotel located close to the circuit. The following day, the grand parade will once again bring together the 380 drivers for an intense moment of emotion and sharing. On Friday evening, after a total of 64 Qualifying Heats, the drivers selected for the Super Heats will be announced, before the Finals on Saturday afternoon and the eagerly awaited podium ceremony to celebrate the 2023 winners.

The IWF23 promises suspense

With so many drivers taking part (138 in the Senior category, 105 in the Mini category, 93 in the Junior category and 44 in the Master category), it's hard to pick favourites, but the face-off between competitors from all over the world should make for lively, uncertain racing. The Algarve's 1,531-metre circuit has a habit of adding to the spectacle thanks to its hilly layout, which encourages overtaking. At Portimao, you sometimes have to wait until the last bend to see who will emerge first to cross the line as the winner.

Provisional programme for IWF23

> Saturday 21st and Sunday 22nd October

Arrival and administrative control

> Monday 23rd and Tuesday 24th October

08:00 - 18:30 Free Practice

> Wednesday 25th October

08:00 - 09:35 Free Practice (5 mins)

09:45 - 12:06 Qualifying Practice (6 mins)

12:50 - 18:05 Qualifying Heats

19:30 Welcome party (Algarve Race Track Hotel)

> Thursday 26th October

08:00 - 09:35 Warm up (5 mins)

09:55 - 18:15 Qualifying Heats

19:00 Drivers' Parade

> Friday 27th October

08:00 - 09:55 Warm up (5 mins)

10:05 - 10:27 Qualifying Practice X30 Master (6 mins)

10:41 - 18:45 Qualifying Heats

> Saturday 28 October

09:00 - 10:15 Warm up (5 mins)

10:30 - 13:05 Super heats and Qualifying Heats X30 Master

14:20 X30 Master Final

14:50 X30 Mini Final

15:20 X30 Junior Final

15:50 X30 Senior Final

Categories

> X30 Mini. Age 9-12. Weight 110 kg. X30 Water Swift 60cc RL TaG engine. CIK-FIA chassis. Komet K1D-M slicks / K1D-Wet tyres.

> X30 Junior. Age 12-14. Weight 145 kg. X30 125cc RL TaG Junior restricted engine. CIK-FIA chassis. Komet K2H slicks / K1Wet tyres.

> X30 Senior. Age +14. Weight 158 kg. X30 125cc RL TaG engine. CIK-FIA chassis. Komet K2M slicks / K1Wet tyres.

> X30 Master. Age +30. Weight 167 kg. X30 125cc RL TaG engine. CIK-FIA chassis. Komet K2M slicks / K1Wet tyres.

Follow the event on social networks, on the IAME Motorsport app and on the iame-motorsport.com website.

This press release is for information purposes only and has no regulatory value.

IWF23 : La pression monte avant le grand événement international de la IAME
Née en 2012 dans la foulée du succès du Trophée International Bruno Grana, du nom de l’un des fondateurs de l’usine de moteur IAME, l’IWF est l’une des épreuves les plus attendues et les plus prestigieuses du calendrier mondial de karting. Avec 380 pilotes engagés dans quatre catégories, la 12e édition s’annonce grandiose et intense sur le circuit de l’Algarve à Portimao dans le sud du Portugal. Les premiers essais libres débuteront lundi 23 octobre et les vainqueurs seront célébrés samedi 28 octobre 2023.
Un nouveau circuit pour la 12e édition
Après Lyon (FRA) en 2012 et 2013, Le Mans (FRA) de 2014 à 2019 et en 2022, ainsi qu’à Adria (ITA) en 2021, l’IWF se produira pour la première fois sur le circuit de Portimao, qui a déjà accueilli un grand nombre d’épreuves internationales de prestige par le passé. Avec le choix de réserver l’IWF aux catégories X30 Mini, X30 Junior, X30 Senior et X30 Master, le programme de la semaine sera beaucoup plus équilibré par rapport aux années précédentes. Au niveau du schéma sportif, le principe de la Super Heat sera instauré en remplacement des préfinales, tandis que les Masters bénéficieront d’un horaire aménagé plus approprié.
Au top de l’organisation
Cela fait longtemps que l’organisation mise en place par IAME Motorsport a fait ses preuves. En 2023, l’entité italienne fera confiance au groupe RGMMC, par ailleurs promoteur de la IAME Euro Series et des IAME Games. L’épreuve bénéficiera des dernières avancées en matière de race control, chronométrage, production TV, avec une diffusion en live streaming de grande qualité. Un espace VIP sera installé à proximité de la prégrille et de la piste.
380 pilotes, 41 nationalités, 5 continents
A Portimao, les pilotes qui ont eu la chance d’obtenir un ticket d’entrée pour cette nouvelle IWF s’apprêtent à vivre un événement absolument unique. Après les contrôles administratifs du samedi et dimanche, les essais libres du lundi et mardi, suivis des essais qualificatifs du mercredi, tous les concurrents seront invités à la Welcome Party au restaurant-hôtel Algarve Race Resort situé à proximité du circuit. Le lendemain, la grande parade réunira à nouveau les 380 pilotes pour un grand moment d’émotion et de partage. Vendredi soir, après un total de 64 manches de qualification, les pilotes retenus pour les super heats seront connus, avant les finales du samedi après-midi et la très attendue cérémonie des podiums qui célébrera les vainqueurs 2023.
L’IWF23 promet du suspense
Avec autant de pilotes présents (138 en Senior, 105 en Mini, 93 en Junior et 44 en Master), difficile de désigner des favoris, mais le face-à-face entre des concurrents venant du monde entier devrait engendrer des courses indécises et animées. Les 1531 mètres du circuit de l’Algarve ont l’habitude d’augmenter le spectacle grâce aux spécificités de son tracé vallonné qui favorise les dépassements. A Portimao, il faut parfois attendre le dernier virage pour savoir qui va en surgir le premier pour couper la ligne d’arrivée en vainqueur.
Programme prévisionnel de l’IWF23
> Samedi 21 et dimanche 22 octobre
Arrivée et contrôle administratif
> Lundi 23 et mardi 24 octobre
08:00 - 18:30 Essais libres
> Mercredi 25 octobre
08:00 - 09:35 Essais libres (5 min)
09:45 - 12:06 Essais qualificatifs (6 min)
12:50 - 18:05 Manches qualificatives
19:30 Welcome party (Algarve Race Track Hotel)
> Jeudi 26 octobre
08:00 - 09:35 Warm up (5 min)
09:55 - 18:15 Manches qualificatives
19:00 Parade des pilotes
> Vendredi 27 octobre
08:00 - 09:55 Warm up (5 min)
10:05 - 10:27 Essais qualificatifs X30 Master (6 min)
10:41 - 18:45 Manches qualificatives
> Samedi 28 octobre
09:00 - 10:15 Warm up (5 min)
10:30 - 13:05 Super heats et manches qualificatives X30 Master
14:20 Finale X30 Master
14:50 Finale X30 Mini
15:20 Finale X30 Junior
15:50 Finale X30 Senior
Catégories
> X30 Mini. Age 9-12. Poids 110 kg. Moteur X30 Water Swift 60cc RL TaG. Châssis CIK-FIA. Pneumatiques Komet K1D-M slicks / K1D-Wet
> X30 Junior. Age 12-14. Poids 145 kg. Moteur X30 125cc RL TaG Junior restricted. Châssis CIK-FIA. Pneumatiques Komet K2H slicks / K1Wet
> X30 Senior. Age +14. Poids 158 kg. Moteur X30 125cc RL TaG. Châssis CIK-FIA. Pneumatiques Komet K2M slicks / K1Wet
> X30 Master. Age +30. Poids 167 kg. En Moteur gine X30 125cc RL TaG. Châssis CIK-FIA. Pneumatiques Komet K2M slicks / K1Wet
L’épreuve est à suivre sur les réseaux sociaux, sur l’application IAME Motorsport et sur le site internet iame-motorsport.com
Ce communiqué est diffusé à titre d’information et ne possède aucune valeur réglementaire.
